
PROTOKÓŁ NR LVIII/2023 
z pięćdziesiątej ósmej sesji Rady Gminy Świdnica 

w dniu 18 października 2023 r. 
 
W dniu 18 października 2023 r. w Gminnym Ośrodku Kultury w Świdnicy przy ul. Ogrodowej 
Nr 37 odbyła się pięćdziesiąta ósma sesja Rady Gminy Świdnica. Obrady rozpoczęto  18 
października 2023r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:30 tego samego dnia. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski otworzył pięćdziesiątą ósmą sesję 
Rady Gminy Świdnica. Przywitał wszystkich przybyłych na sesję radnych, sołtysów, 
pracowników urzędu oraz mieszkańców. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że obrady sesji są transmitowane 
i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Ponadto nagranie będzie 
udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Gminy. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. Obecni: 

1. Jan Bitka 
2. Danuta Janek 
3. Dorota Kaczmarek 
4. Lidia Kocąka 
5. Tomasz Marczewski 
6. Daniel Mazurkiewicz 
7. Wioletta Mazuro 
8. Beata Pańtak 
9. Barbara Rogozińska-Klocek 
10. Teresa Sygut 
11. Adam Szreder 
12. Maria Tarczewska-Sierko 
13. Karol Wiler 
14. Błażej Woźniak 

Nieobecny: Marek Bursztyn 

Ad 2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Marczewski poinformował, że porządek obrad został 
przedstawiony radnym. Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś z radnych wnosi 
uwagi do porządku obrad. Nikt z obecnych nie zgłosił uwag.     
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.  
4. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Wolne wnioski i informacje.  
6. Interpelacje i zapytania radnych.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2023 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-

2033. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze. 
12. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 3. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol przedstawiła sprawozdanie z okresu 
międzysesyjnego: 
 
- 30 września uczestniczyła we wspólnym święcie seniorów z miejscowości Buchałowa  
i Słonego. 
- 5 października spotkała się z konserwatorami oraz pracownikami oczyszczalni ścieków 
Zakładu Usług Komunalnych. Spotkanie dotyczyło wyzwań, problemów, zadań do wykonania. 
 - 5 października odbyło się spotkanie online w sprawie programów rządowych  
z przedstawicielem Banku Gospodarstwa Krajowego. 
 - 6 października wzięła udział w gali podsumowującej wykorzystanie funduszy Unii 
Europejskiej. Spotkanie dotyczyło podsumowania mijającej perspektywy unijnej, gdzie gmina 
Świdnica została nominowana w czterech kategoriach - dwukrotnie w kategorii jako region 
społeczny, inteligentny region oraz zielony region. Otrzymaliśmy wyróżnienie w kategorii dla 
regionu społecznego za projekt nowe miejsca dla przedszkolaków. 
- 9 października spotkała się z przedstawicielami OSP Świdnica, Koźla i Letnica. Spotkanie 
dotyczyło chęci wsparcia i zachęcenia mieszkańców włączenia się w akcję głosowania  
w wyborach parlamentarnych. 
- 9 października odbyło się pierwsze posiedzenie nowo wybranej Młodzieżowej Rady Gminy.  
- 11 października spotkała się ze Starostą Zielonogórskim panem Krzysztofem 
Romankiewiczem oraz członkiem Zarządu Powiatu Zielonogórskiego Mirosławem 
Andrasiakiem. Spotkanie dotyczyło środków finansowych, które powiat otrzymał na realizację 
zadania budowy drogi Świdnica-Letnica. Zostały przyznane środki w wysokości ponad 11 
milionów złotych, natomiast kosztorys realizacji tego zadania to jest ponad 19 milionów 
złotych. Wcześniej deklarowaliśmy jako gmina 50% udziału wkładu własnego, to na dzień 
dzisiejszy jest to kwota 3.800.000,00 zł. Tak naprawdę powiat nie wie na ten moment, czy uda 
się to zrealizować, ale moje stanowisko było takie, że musimy zrobić wszystko i rozmawiać ze 
wszystkimi po to, aby móc szukać jeszcze dodatkowych środków w instytucjach, które by 
mogły nas wspomóc. Dotyczy to m.in. Lasów Państwowych, które poruszają się tą drogą oraz 
innych instytucji, które mogłyby poszukać środków na tego typu zadania, bądź też spróbować 
nas wesprzeć.  
- 11 października uczestniczyła w otwarciu 8. zawodów województwa lubuskiego w szpadzie, 
gdzie organizatorem był nasz klub sportowy Flesz Świdnica.  
- 12 października uczestniczyła w uroczystym podpisaniu umowy na dotację dla OSP Letnica  
i OSP Koźla. Ponad 22.000,00 zł każda z tych jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych 
otrzyma na doposażenie w związku z tym, że właśnie te jednostki, brały udział w gaszeniu 
pożaru w Przylepie. To jest pomoc, którą otrzymają te jednostki z Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Lubuskiego.  
- 12 października spotkała się z podopiecznymi domu seniora.  



- 13 października uczestniczyła w uroczystościach Dnia Edukacji Narodowej w naszych 
placówkach edukacyjnych. 
- 16 października spotkała się z urbanistką panią Agnieszką Nierzwicką-Mróz w sprawie 
konieczności przystąpienia do opracowania planu ogólnego gminy, do czego zobowiązuje 
ustawa o zagospodarowaniu przestrzennym. Mamy czas na opracowanie do końca 2025 roku. 
Będą potrzebne znaczne środki finansowe na to, aby objąć planem ogólnym cały teren gminy. 
Środki w Krajowym Planie Odbudowy były na ten cel między innymi przewidziane dla całego 
kraju. Środków na dzień dzisiejszy nie ma. Odbyło się spotkanie na forum miast i miasteczek 
w Warszawie z przedstawicielami ministerstwa, którzy przygotowywali ustawę i na pytanie kto 
to sfinansuje, padła informacja właśnie o KPO, ale dodatkowo zostało wyjaśnione, że jest to 
zadanie własne gminy, narzucone ustawą, więc samorządy tak naprawdę muszą się o to 
martwić.  Ze wstępnych rozeznań będzie to kwota powyżej 250.000,00 zł. 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz Kąkol podziękowała wszystkim mieszkańcom 
gminy za frekwencję, którą udało się uzyskać w ubiegłą niedzielę podczas wyborów 
parlamentarnych. Gmina Świdnica jest druga w powiecie. Byliśmy o włos od miejsca 
pierwszego, przeważyło ok. 50 głosów, z wysokim wynikiem ponad 76,64%. Wójt przedstawiła 
frekwencje w poszczególnych lokalach wyborczych - największa frekwencja była w lokalu 
wyborczym w Słonym, 84,08%, 67,63%. w Letnicy, 81,08 % w Wilkanowie,  69,9% w Koźli, 
79,74% w Buchałowie i Świdnica powyżej 70%.  

 
Ad 4. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski poinformował, że wszelkie 
podejmowane przeze niego działania były związane z bieżącą pracą biura rady.  
 
 
Ad 5. Wolne wnioski i informacje. 
 
 
Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów Bogumiła Hajdasz - W imieniu kierownik Zespołu 
Śpiewaczego Świdniczanie podziękowała za przyjęcie zespołu w Domu Dziennego Pobytu. 
Daliśmy tam występ, ale zostaliśmy też ugoszczeni jako seniorzy, dziękujemy bardzo pani 
Wójt, że o nas pamiętała. Serdeczne podziękowanie dla wszystkich, którzy kupowaliście 
serduszka, a dzisiaj będę przekazywała akordeon na Gminny Ośrodek Kultury. Nazbieraliśmy 
10000,00 zł.  Jestem bardzo wdzięczna za przygotowanie Dni Seniora na hali w Świdniczance. 
Ja co prawda nie mogłam długo uczestniczyć, ale bardzo dziękuję, że zostali seniorzy 
dowiezieni. Ja nie pytam ile to kosztowało, oni sobie po prostu zasłużyli na to, żeby tam być. 
Ponieważ mamy październik, to ja również z tego miejsca składam wszystkim seniorom 
życzenia dużo zdrowia, bo jeśli ono dopisze, to będziemy mieli dużo siły na realizację swoich 
marzeń. Wiem, że i w waszych miejscowościach sołtysi i radni szykują takie przyjęcia dla 
seniorów, więc brawo dla was za to, że pamiętacie o tych ludziach, którym do Świdnicy trudno 
dojechać, ale na miejscu zawsze jest tam kawa, herbata, ciasto. Dziękuję pani dyrektor 
Gminnego Ośrodka Kultury, bo ona dla seniorów to szykuje tyle projektów. Jest organizowane 
przez Gazetę Lubuską Forum Seniora, które odbędzie 25 października w godzinach od 10 do 
15 w Palmiarni. Jest to tak zwane Jesienne Forum Seniora. Jeszcze jedna sprawa, jechałam tutaj 



samochodem i w parku jest rewitalizacja chyba, bo widzę, że tam kopią na całego. Ja bym takie 
miała pytanie, nie wiem czy do pani wójt, czy jak to będzie przebiegało i co tam będzie? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Rewitalizacja parku faktycznie odbywa 
się na terenie Świdnicy. Dotyczy to głównie tak naprawdę wyznaczenia ścieżek pieszych. 
Będzie mała architektura, czyli ławki i dwie altany, do tego będzie oświetlenie i nasadzenia. W 
tej chwili też trwa wycinka tych drzew, które kolidują właśnie na przebiegu ścieżek, a przebieg 
ścieżek to jest odtworzenie tego historycznego przebiegu, bo na inny tutaj by pani konserwator 
się nie zgodziła.  

Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów Bogumiła Hajdasz - Ja bardzo dziękuję, dlatego że 
pozbędziemy się wreszcie tych krzaczorów, śmietniska, bo to w zasadzie nie był park tylko 
śmietnisko, takie zarośnięte.  

Sołtys wsi Radomia Elwira Nadstoga - Chciałam podziękować pani Wójt za plac zabaw  
w Orzewie. Wiem też od pani Joanny, że macie zaplanowane w budżecie ogrodzenie i moja 
prośba jest do pani Wójt taka - ja prowadzę rozmowy ze stowarzyszeniem, żeby zakupić tam 
ze dwa sprzęty na plac do siłowni pod chmurką, ale pani Joanna mnie już zbiła z pantałyku  
i powiedziała, że na to potrzebny jest projekt, a takich pieniążków w budżecie nie 
przewidzieliśmy. Czy można by było jeszcze ująć to na przyszły rok, żeby to stowarzyszenie 
mogło nam to sfinansować? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Myślę, że przede wszystkim zrobimy 
najpierw rozeznanie i zapytanie cenowe. Zobaczymy też jak będzie się kształtować budżet, 
jeżeli to nie będą wysokie koszty, tylko na te dwa urządzenia. Mapa do celów projektowych tu 
może nie będzie potrzebna, być może wystarczy uproszczona. Więc spróbujemy sięgnąć do 
tematu i to zrealizować, natomiast to mówimy już o przyszłym roku. 

Sołtys wsi Radomia Elwira Nadstoga - Tak, bardzo bym prosiła. Chciałam na ręce pani 
kierownik ZUK złożyć podziękowania dla pana Andrzeja za naprawę schodów do świetlicy, że 
jeszcze przed zimą, że całkiem się nie rozwalą. Ładnie to wygląda, jest dobrze zrobione. Moje 
zapytanie jeszcze dotyczy korzystania przez mieszkańców z sal wiejskich, czyli tenis, tak jak 
panowie tam korzystają ze stołu do pingponga i ćwiczenia gimnastyczne. Czy to ma być jakąś 
umową? Oni przychodzą spontanicznie i tu nie umiem powiedzieć, że na przykład we wtorki, 
w czwartki przychodzą. Chciałam uzyskać odpowiedź na to pytanie.  Jest jeszcze sprawa SMS-
ów tych alarmowych. Pani Wójt była u nas na zebraniu i słyszała, że mieszkańcy jednak 
domagają się. Mi się zebrało za to, że nie wyszły powiadomienia SMS-owe, bo tłumaczenie, 
że jest na stronie, są informacje czy coś. Naprawdę, tak jak w Orzewie i w Radomi jest wielu 
ludzi niekorzystających z komputerów. Czy sołtys może prosić dwa, trzy razy w roku o tego 
SMS-a o zebraniu, bo tak też mieszkańcy sobie u nas życzyli. Następna sprawa SMS-ów, to 
chodzi o powiadomienia. Od wczoraj się sprawa wałkuje śmieci w Orzewie, bo jest robiona 
droga i te śmieci nie zostały od wielu mieszkańców wywiezione. Ja rzeczywiście wczoraj 
chodziłam po wsi i tam zaglądałam w śmietniki, czy jest wywieziony, czy nie jest wywieziony. 
Kogo mam powiadomić, bo pani mnie poprosiła, żeby to było w dwóch miejscach czy trzech 
złożone. Za chwileczkę będą śmieci selektywne. Też jest robiona droga Wrzosowa i  tu jak 
ludzie dostaną na przykład SMS-y albo konkretnie się zadzwoni do tych paru mieszkańców z 
Wrzosowej to okej. Ale poprosiłam panią w ZUK-u, żeby na te selektywne to Orzewo zostało 
powiadomione SMS-ami, bo do każdego to dotrze. Ci panowie wyznaczą miejsca, gdzie te 
worki trzeba poprzenosić, bo tak jak ja wczoraj chodziłam i mówiłam ludziom, to na czwartek 



te śmietniki postawcie w tym i w tym miejscu i dzisiaj zadzwoniłam do ZUK-u, a pani mi mówi, 
że dopiero na poniedziałek zostaną odebrane. Jeszcze chciałam też prosić państwa radnych o 
pochylenie się nad uchwałą, którą zatwierdziliście 20 lipca w sprawie pomniejszenia diety dla 
sołtysów. Jest tak zapisane - w przypadku niemożności wykonywania obowiązków sołtysa w 
niektórych dniach miesiąca wysokość diety zostanie pomniejszona proporcjonalnie do liczby 
dni, w których sołtys nie wykonywał swoich obowiązków. Mamy do piątego kolejnego 
miesiąca złożyć tam takie oświadczenie. Ja rzeczywiście jako chyba jedyna i pierwsza złożyłam 
takie oświadczenie. Wyjeżdżałam, napisałam w oświadczeniu, że wyjeżdżam do sanatorium 
rehabilitacyjnego, ale de facto to ja byłam na leczeniu szpitalnym, bo taką kartę leczenia 
szpitalnego mam. To jest po raz drugi w tym roku, bo byłam też w szpitalu rehabilitacyjnym 
pooperacyjnym. I proszę państwa, zostało mi ujęte 418 zł. Poprosiłam dzisiaj panią Anię o ten 
wydruk. Czyli mamy to ujmowane dosłownie 30 dni w miesiącu. I chciałabym się dowiedzieć 
też od pana przewodniczącego, co znaczy ta nieobecność? Ja swoje obowiązki, mimo że 
wyjeżdżałam, wykonałam. Zrobiłam zebranie wiejskie bardzo szybko, żeby zdążyć, budżet 
zdałam, podatki zebrałam przed terminem, telefony od mieszkańców będąc tam odbierałam.  
I zastanawia mnie te 30 dni w miesiącu. Czy sołtys nie może opuścić wioski, czy o co to chodzi? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Jeśli chodzi o te zapytania odnośnie 
SMS-ów, to wszyscy państwo doskonale wiecie, że jeżeli składacie taką prośbę, to w zależności 
od sytuacji te SMS-y oczywiście do mieszkańców idą. Jeśli chodzi o te odpady, które miały być 
odbierane, to nie możemy tych SMS-ów skierować tylko do mieszkańców ulicy Wrzosowej, bo 
nie mamy w ewidencji, że ten mieszkaniec mieszka na ulicy Wrzosowej. Te SMS-y pójdą wtedy 
do wszystkich mieszkańców zamieszkałych w miejscowości Radomia.  

Sołtys wsi Radomia Elwira Nadstoga - Ale tutaj Pani Wójt, to nie ma problemu z Wrzosową, ja 
mówię o Orzewie, bo tych parę domów to spokojnie. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - To wówczas pójdą do mieszkańców 
właśnie Orzewa. 

Sołtys wsi Radomia Elwira Nadstoga - Ale ja usłyszałam już nie pierwszy raz, że to kosztuje  
i to takie rzeczy nie mogą wyjść jakby z inicjatywy sołtysa. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Czyli jeżeli mamy odbiór odpadów to 
wiemy, kiedy to jest odbierane, więc można odpowiednio wcześniej tych mieszkańców 
powiadomić. Więc nie wierzę, że nie istnieje tu możliwość rozwiązania tego kłopotu na 
poziomie Zakładu Usług Komunalnych, który za to odpowiada i pracowników, którzy 
komunikowali się, jak domyślam się z panią. Więc nie wiem jaka była odpowiedź, bo tego tutaj 
nie usłyszałam. Natomiast, tak jak powiedziałam, w zależności od sytuacji są faktycznie 
rozsyłane, może nie w każdej, ale jeżeli jest taka potrzeba akurat w tym miejscu, gdzie 
faktycznie ta inwestycja trwa i jest problem z przejazdem, bo tam chyba tylko przejedzie auto 
osobowe, natomiast śmieciarka raczej nie wjedzie na ten pas jeden, który jest wyznaczony do 
przejazdu, to oczywiście pochylimy się tutaj nad prośbą i myślę, że nie ma żadnego kłopotu, 
żeby treść takiego SMS-a do mieszkańców wysłać. 

Sołtys wsi Radomia Elwira Nadstoga - A jeśli chodzi o SMS-y o zebraniach? Bo ja się 
kapnęłam, bo pan informatyk się zgodził. Wtedy wszystko pięknie, ładnie ustaliliśmy treść, po 
czym, bo to był czwartek, w piątek patrzę nie mam takiego powiadomienia. To znaczy, że ludzie 
nie dostali. Pan radny Marek Bursztyn mi pomógł w tym, że puścił na grupę „facebookową”  



i chociaż ci ludzie zostali powiadomieni. Oczywiście ogłoszenia rozwiesiłam, ale wiadomo, że 
ludzie najmniej na to patrzą. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Skutecznie zostali też poinformowani 
przez panią. Jeżeli nawet faktycznie zadziała się taka sytuacja, że ten SMS nie wyszedł, to 
obwieszczenia i informacje państwo przekazali mieszkańcom. Pytałam informatyka, faktycznie 
taką treść od pani otrzymał, było to zatwierdzone do wysyłki, jednak z jakichś przyczyn nie 
wysłał tego SMS-a, nie wiem dlaczego. Być może gdzieś w natłoku tych wszystkich czynności 
po prostu zapomniał. Więc to, co na zebraniu powiedziałam, że sprawdzę, to faktycznie 
uzgodniona była z panią treść i to potwierdzam. 

Sołtys wsi Radomia Elwira Nadstoga - A ja dostałam informację, że takie coś nie może wyjść, 
bo to kosztuje. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Ale od kogo dostała Pani taką 
informację? 

Sołtys wsi Radomia Elwira Nadstoga - Konkretnie od pana informatyka. Czyli możemy my 
sołtysi prosić o wysyłanie SMS-ów o zebraniach, czy nie możemy? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Możecie Państwo jako sołtysi prosić  
o rozesłanie informacji o zebraniach. 

Na sesję przybył Wiceprzewodniczący Rady Gminy Błażej Woźniak. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Co do Pani pytania, bo to było 
skierowane też do mnie, myślę, że do całej Rady, bo to Rada podejmowała uchwałę. Proszę, 
żeby mi Wysoka Rada tylko przypomniała, bo ile pamiętam dyskusję, to tam kwestia była tego 
rodzaju, że musiał być taki wprowadzony zapis w uchwale. Może jest tutaj kwestia tego 
rodzaju, żebyśmy jeszcze raz spotkali się z sołtysami i jeszcze raz przedyskutowali.  

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol – Jeżeli jest taka potrzeba to możemy 
wyznaczyć termin spotkania i się spotkać, tylko musicie mieć świadomość też tego, że 
jakiekolwiek potrącenie w takiej uchwale musi być. Nie może być opłata czy też zryczałtowana 
dieta nazwana w taki, a nie inny sposób i ona zostaje wypłacona z automatu. Jakiś mechanizm  
musimy przyjąć. To jest kwestia tego, co jest przez państwa ewentualnie do zaproponowania.  

Sołtys wsi Radomia Elwira Nadstoga - Ale przez lata czy tam przez kilka lat było te 10%, że 
jak nie jesteśmy na sesjach, na spotkaniu, bo swoje obowiązki wykonujemy. Tak samo jak teraz. 
Mnie nie było od 12 września, ale do tej pory ja wszystko zrobiłam żeby budżet zdać, żeby 
zebranie zrobić, budżet zatwierdzić, zdać i zrobiłam to. Nie rozumiem jakich obowiązków nie 
dopełniałam, a będąc tam też dostawałam telefony, nawet w niedzielę pan dzwoni, że na 
Wrzosowej była wycinka drzew pod drogi i dlaczego jemu na działkę zrzucono drzewa. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Pani Elwiro, ja rozumiem, że te 
czynności wszystkie Pani wykonała i ja to również potwierdzam, bo uczestniczyłam w zebraniu 
i innych spotkaniach czy rozmowach. Natomiast jakiś algorytm czy jakiś mechanizm potrącenia 
musi być. Do tej pory funkcjonował faktycznie inny zapis, że sołtysi za udział w sesjach dostają 
wynagrodzenie. Ale bym chciała przypomnieć, że znalazł się wśród nas ktoś, kto taką uchwałę 
przesłał do Regionalnej Izby Obrachunkowej, bo stwierdził, że są sytuacje w gminie Świdnica, 
że radny i sołtys to jedna osoba. I dlaczego pobierana jest dieta za obecność na sesji i za to, że 



jest się radnym, czyli za ten sam dzień obecności na jednym spotkaniu. Ja już to wyjaśniałam  
i mówiłam, że jako sołtysi pracujecie każdego dnia i nikt wam tak naprawdę nie powie, że 
dzisiaj pracowaliście od 10 do 15, a jutro pracujecie w godzinach wieczornych na przykład.  
I ta dieta od wielu lat funkcjonowała w gminie Świdnica, ale niestety nie mogła już  
w obecnej sytuacji funkcjonować, dlatego że taka sytuacja, a nie inna jest tutaj u nas. Kogoś 
bardzo boli to, że właśnie sołtys i jednocześnie radny otrzymywał dietę za bycie na sesji  
i komisji oraz jako sołtys otrzymał dietę za obecność na sesji. 

Sołtys wsi Radomia Elwira Nadstoga - Ale z tego wynika tutaj, że my jako sołtysi nie możemy, 
że tak powiem, zachorujemy, a obowiązki mimo wszystko wykonujemy. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Tam nie jest tak napisane. Tam jest 
napisane, że wtedy, kiedy pani nie pełni obowiązków sołtysa, to składa takie oświadczenie. To 
do Pani decyzji należy, kiedy faktycznie takich obowiązków Pani nie wykonywała. Jeżeli Pani 
jest przeświadczona, że w tym czasie wykonywała obowiązki, nawet będąc poza 
miejscowością, w której Pani mieszka, bo Pani ma prawo pojechać na wakacje, Pani ma prawo 
wyjechać do rodziny, spędzić czas z przyjaciółmi, ma Pani do tego pełne prawo, nikt tego prawa 
Pani nie zabrania. Tam jest informacja o tym, że potrąca się o ilość dni w takim momencie, 
kiedy pani w swojej funkcji jako sołtysa nie wykonywała. To do pani decyzji należy, kiedy pani 
takie oświadczenie składa. 

Sołtys wsi Radomia Elwira Nadstoga - Telefony odbierałam tak, fizycznie mnie nie było. Tylko 
do czego zmierza, do nieuczciwości czy do czego? Ja nie mówię, proszę Państwa, to się nie 
cofnie. Ale pochylcie się na tym. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Jakiś zapis, bo na to nam 
zwrócono uwagę i stąd była ta dyskusja i podjęcie takiej, a nie innej uchwały, musiał być, żeby 
rzeczywiście ta dieta nie była na zasadzie, bo jeżeli pełnisz funkcję, to ci się należy. Trzeba było 
tam wprowadzić w tej uchwale rozróżnienie, żeby nikt nie miał poczucia, że to jest z automatu, 
że nieważne, czy wykonuje się swoją funkcję czy nie, to dieta się należy. Kwestia tego, o czym 
pani wójt też powiedziała, państwo jako sołtysi jeżeli uważacie, że nie wykonywaliście swoich 
obowiązków, to wy składacie oświadczenie, czyli tak naprawdę to jest wasza uczciwość. Tak 
ten mechanizm wygląda. Jeżeli składa się oświadczenie, czyli w zgodzie ze swoim sumieniem, 
mówicie, że akurat w tym czasie nie wykonywaliście telefonu, w żaden sposób swojej funkcji 
nie pełniliście. I na tym polega ten mechanizm. Możemy się zastanowić jeszcze raz nad tą 
uchwałą, zmienić na inny mechanizm, tylko pytanie jaki? Taki, który będzie na tyle 
sprawiedliwy, żebyście Państwo wy, jako sołtysi, nie byli poszkodowani. Myślę, że tutaj doszło 
do takiego nieporozumienia wynikającego z tego, że Pani w swej uczciwości bardzo dosłownie 
podjęła się interpretacji swoich wykonywanych działań, czyli chodzę, odwiedzam, organizuję, 
wtedy pracuję. Państwo pracujecie w momencie, kiedy wystarczy, że ktoś do was zadzwoni  
z tematem związanym z waszym sołectwem, to jest wasza praca.  To jest forma oświadczenia. 
Taka to jest specyficzna praca sołtysa, specyficzna i zarazem ciężka. Ciężka z racji 
obowiązków, jakie na państwa są nałożone, z racji tego, że nie jesteśmy w żaden sposób władni, 
weryfikować waszej pracy tak dosłownie, czy rzeczywiście byliście, czy zebraliście, czy 
dzwoniliście, czy rozmawialiście, czy załatwialiście. Ten najprostszy uważam mechanizm, 
który jest najmniej krzywdzący, wystarczy tylko w swej uczciwości, jeżeli rzeczywiście był 
taki dzień, że ani jednego telefonu, ani jednej rozmowy, rozum czysty, spokój duszy i żadnej 



sprawy związanej z funkcjonowaniem sołectwa nie było, to wtedy rzeczywiście, moglibyście 
państwo napisać takie oświadczenie.  

Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz - Ja myślę, że w żadnej 
uchwale ani ustawie nikt nie narzuca sołtysowi pracy 168 albo 200 godzin miesięcznie. Można 
przyjąć, że sołtys pracuje na przykład jeden dzień w tygodniu. Można przyjąć, że jedną godzinę 
dziennie. Nikt nie narzuca nikomu, ile godzin ma pracować w tygodniu czy w miesiącu i to, że 
na przykład jakiegoś dnia nie było żadnej sprawy, to myślę, że też nie powinien napisać 
oświadczenia, że nie pracuje, bo po prostu nie było tematu do załatwienia. 

Sołtys wsi Radomia Elwira Nadstoga - Ale proszę Państwa ewidentnie jest wyliczone tyle i tyle 
dni razy 22 zł.  

Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz - Ale to wynika z tego, że 
pani złożyła oświadczenie, że tyle dni pani nie pełniła obowiązku. Mogła Pani równie dobrze 
pracować przez pół miesiąca codziennie i przyjąć sobie taki cykl pracy po prostu. 

Sołtys wsi Radomia Elwira Nadstoga - Dziękuję, nie wałkujmy już tego proszę Państwa. Jeżeli 
radni chcą się nad tym pochylić, to będziemy wdzięczni, bo tu też panie mówią, funkcjonowało 
10% tak, czy nawet… 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Ale czy nie słyszeliście, dlaczego została 
zmieniona ta uchwała? To nie jest mój wymysł, naprawdę, bo ja wiem co wy robicie, jak wy 
pracujecie, ile pracujecie, z kim rozmawiacie, to jest ogrom niedocenionej pracy tak naprawdę, 
bo dieta, która jest dla sołtysa to jest marną dietą. Natomiast to nie jest mój wymysł takich,  
a nie innych zapisów ustaw albo też działań poszczególnych osób. 

Radny Adam Szreder - Ja tylko chciałbym wrócić na chwilę do tej komisji. Ostrzegałem, że 
mogą te zapisy uchwały budzić jednak kontrowersje, ale wróćmy do samej diety. Dieta nie jest 
wynagrodzeniem za pracę. Od tego zacznijmy. Jest to rekompensata za utracone ewentualne 
przychody w związku z wykonywaniem funkcji sołtysa. I to trzeba zrozumieć. Jest zapis -  
w przypadku niemożności wykonywania obowiązków sołtysa w niektórych dniach miesiąca 
wysokość diety zostanie pomniejszona proporcjonalnie do liczby dni, w których sołtys nie 
wykonywał swoich obowiązków. No co to sugeruje? To sugeruje to, że jeżeli jest taka sytuacja 
jak u pani sołtys, to pani sołtys po prostu poczuła się do obowiązku złożenia oświadczenia, bo 
była na zwolnieniu lekarskim. Więc teraz uważam, że należałoby się rzeczywiście spotkać  
i pomyśleć nad tą uchwałą, bo ja osobiście uważam, że te zapisy, zresztą o tym mówiłem na tej 
komisji, mogą budzić pewne zastrzeżenia i mogą utrudniać interpretację. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Ja tu z panem się do końca nie 
zgodzę z racji tego, ale to jest decyzja całej Wysokiej Rady, znów będziemy poruszać ten sam 
problem, a wiemy doskonale, że rozwiązania tego problemu nie ma. Ja osobiście uważam, że 
to rozwiązanie, które jest wprowadzone w tej uchwale jest ukłonem w stronę sołtysów  
i zrozumieniem ich ciężkiej pracy, stąd tylko forma oświadczenia. Kwestia oświadczenia, 
własnego sumienia, poczucia, czy pracowałam, czy pracowałem, czy też nie, czy 
wykonywałam, wykonywałem obowiązki, czy też nie. Cóż więcej mogę powiedzieć? Nie widzę 
na chwilę obecną innego takiego rozwiązania, żebyście Państwo jako sołtysi nie byli w żaden 
sposób, żebyście w ogóle nie byli pokrzywdzeni. Uważam, że to jest jedno z lepszych 
rozwiązań, mimo że nie wszyscy Państwo się skłaniacie, bo jest oparte na oświadczeniu. Ile 
rzeczy w życiu podpisujemy, idąc do różnych instytucji i oświadczamy. Ja rozumiem, że pani 



ze swojej uczciwości zrozumiała, że skoro fizycznie czegoś nie wykonywałam, to jest tak samo 
jak każdy z nas jako radny. Tak samo jak powiedział pan radny to Państwo ustalacie, w jakim 
czasie pracujecie. Ale jeżeli uważacie Państwo, że należy się pochylić nad tą uchwałą, czy 
wrócić do uchwały, znaleźć inne rozwiązanie, jak najbardziej proszę tylko o słowo, czy też 
wniosek formalny najlepiej, żeby też z jakimś pomysłem, propozycją. Rada jest gotowa, żeby 
się jeszcze raz nad tematem pochylić. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Błażej Woźniak - Zgodnie z literą prawa, jak pani była na 
zwolnieniu, to nie powinna pani pełnić funkcji sołtysa, moim zdaniem. Ale jeżeli Pani pracuje, 
ma Pani pracę zarobkową, do pracy Pani nie może iść. 

Sołtys wsi Radomia Elwira Nadstoga - Ale ja jestem emerytką. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Błażej Woźniak - Więc właśnie mówię, bo jak ktoś pracuje 
i załóżmy, przedstawi zwolnienie lekarskie, to na sesji nie może być. 

Sołtys wsi Radomia Elwira Nadstoga - To wiadomo, a sołtys, nawet jak byłam na rencie, to też 
nie mogłam, teraz na emeryturze też nie. Sołtysi nie mogą wziąć zwolnienia lekarskiego, nie 
mogą wziąć urlopu. 

Radna Wioletta Mazuro - Wracając do tematu SMS-ów, powiadomień, to ja mam taką prośbę, 
czy będzie możliwość dalej wysyłania nam tych przypomnień SMS-owych, jeśli chodzi o sesje 
i takie różne krótkie informacje, zmiany. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Od razu odpowiadam, tak, sam 
poprosiłem o to. Ja nie ukrywam, pocztę otwieram w momencie kiedy robię opłaty i mi się cały 
pasek swoich zakładek wyświetla na komputerze i sobie przypomnę, że tam jest jedna zakładka 
od poczty. Myślę, że powiadomienie mailowe, SMS-owe, takie wielotorowe jest jak najbardziej 
wskazane. Chyba, że ktoś z Państwa po prostu sobie tego nie życzy, to jak najbardziej wystarczy 
zgłosić, ale myślę, że to jest na tyle dobre rozwiązanie. Dobrze, to w takim razie ja będę uczciwy 
i powiem o co chodzi. Chodzi o jeden z komentarzy, który się pojawił w mediach 
społecznościowych, gdzie był zarzut, że SMS-y to jest taki rozkaz, że nagle przewodniczący 
sobie postanowi, że jest sesja, wysyła SMS-a i Państwo po prostu na ten  rozkaz się musicie 
stawić.  

Radny Adam Szreder - Nie, ja bardzo chcę, żeby były SMS-y. Natomiast tu chodziło o coś 
innego. Chodziło o to, że myśmy pracowali bez harmonogramu. Ja nie byłem w stanie 
poukładać sobie, a mam naprawdę bardzo napięty kalendarz, nie byłem w stanie sobie nic 
poukładać, ponieważ okazywało się trzy dni wcześniej, że jest sesja. Panie Przewodniczący, 
przypominam, nie było bardzo długo harmonogramu sesji.  

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz Kąkol - Panie Adamie, w momencie kiedy Pan to 
pisał harmonogram już dawno był dla Państwa. To była sesja absolutoryjna, o której dostał pan 
informację na 14 dni przed sesją i ten komentarz był nieprawdziwy. To był nieprawdziwy 
komentarz. 

Radny Adam Szreder - Na początku roku, przez dobre 3 miesiące, myśmy pracowali bez 
harmonogramów, jak nie więcej, niestety. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz Kąkol - 15 lutego był harmonogram, a komentarz 
pana był w momencie, kiedy była sesja absolutoryjna. 



Radny Adam Szreder - Ale proszę, żeby mnie nie prowokować. Doskonale wiem, kiedy był 
harmonogram. Ja jeszcze pana prosiłem o to, żeby opracować harmonogram, który powinien 
być przedstawiony radnym do zaakceptowania w grudniu, a nie w lutym czy w marcu. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski – Panie Adamie, proszę skłonić 
się i przeczytać statut gminy, kto jest odpowiedzialny, proszę nie wchodzić w moje 
kompetencje. Proszę mi powiedzieć, kto jest odpowiedzialny za zwoływanie sesji?  

Radny Adam Szreder - Ale ja bym też prosił, żeby pan tak organizował sesję, żeby mógł sobie 
zaplanować wszystko, a nie pan wysyła SMS-a. Wysyła trzy dni wcześniej SMS-a, że jest sesja. 
Nie było na początku harmonogramu i bardzo proszę nie wciskać mi, że był harmonogram. Bo 
sam się domagałem tego, żeby był opracowany harmonogram. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Marczewski - Żeby ukrócić tę dyskusję, bo tu główny 
zarzut jest do przewodniczącego, więc pozwolę sobie odpowiedzieć. Ja odpowiem w ten 
sposób, Panu Adamowi - na następną sesję przedstawię wszystkie dokumenty łącznie z tym, 
kiedy harmonogram został wysłany, kiedy otrzymaliście wiadomość mailową. Proszę nie 
czytać, że SMS to jest zwołanie sesji, to jest przypomnienie. Chcę pewne sprawy wyjaśnić, bo 
na forum publicznym często panu brakuje odwagi, żeby spojrzeć w oczy i powiedzieć, co pana 
tak naprawdę boli. Zaś po sesjach, po wydarzeniach w przestrzeni publicznej, tej wirtualnej, 
jest pan bardzo aktywny i potrafi pan mieć zastrzeżenia do mnie, jako do przewodniczącego,  
a dopiero po jakim czasie jest pan, i kiedy to my poruszyliśmy temat, dopiero pan jest w stanie 
powiedzieć czy odnieść się do pewnych sytuacji. Dlaczego pan nie miał odwagi wcześniej 
powiedzieć, że nie zgadza się pan z przewodniczącym, że uważa, że pewne rozwiązania, które 
wprowadził przewodniczący, powinny wyglądać inaczej? Że przewodniczący powinien 
pracować w inny sposób niż dotychczas. Bo te uwagi są dla mnie cenne. Dlaczego? Nie dlatego, 
że ktoś chce mi utrzeć nosa i pokazać, gdzie moje miejsce. Dlatego, że ja popełniając błędy, ja 
ich mogę nie widzieć, ale Państwo jesteście po to, żeby mi te błędy wskazywać, żebym mógł 
się poprawiać. I było dużo takich sytuacji, gdzie się przyznawałem, że błąd popełniłem, 
Państwo mi zwróciliście uwagę i mogliśmy wspólnie zadziałać ku temu, żeby takich błędów, 
ja jako przewodniczący, my jako Rada na sesji, żebyśmy nie popełniali. Takie przykłady tu już 
mówię, prosiliście mnie Państwo o to, żebym czytał informację do każdej uchwały, żeby ludzie 
obserwujący sesję mieszkańcy wiedzieli, bo my rozmawiamy szeroko, dogłębnie dyskutujemy 
na komisjach, a sesja to jest ten produkt finalny, po dyskusji, gdzie tylko wystarczy podnieść 
rękę, wcisnąć guzik, zagłosować. Proszę mieć w głowie, że sesja Rady Gminy, mimo że jest 
budową podobna do tego, co widzimy w telewizji oglądając obrady Sejmu, ale tam mamy 
kilkuset posłów, dlatego oni delegują swoje osoby, które się wypowiadają. My tego elementu 
nie musimy mieć. My prowadzimy w tym wąskim gronie dyskusje na komisjach, ale zgodziłem 
się, wprowadziłem te poprawki. Niejednokrotnie rozmawiałem z państwem, pytałem się po 
komisjach, po sesjach, czy terminy, jeżeli wiedziałem, że będą jakieś zmiany. Stąd, też proszę 
mieć na uwadze, że jeżeli chodzi o terminy sesji, owszem jest ustalany harmonogram, ale ten 
harmonogram nie jest harmonogramem sztywnym, od którego nie można zrobić odstępstw. Są 
różne sytuacje, kiedy nie trzeba zwoływać sesji w trybie pilnym. Można ją w trybie normalnym 
zwołać, z tym, że dostajecie Państwo informację, że będzie zmiana terminu. I wbrew temu, co 
pan pisał w mediach społecznościowych, konsultowałem się z panią Wójt i powiem szczerze, 
termin początkowo założony nie do końca pasował. Prosiłem panią Wójt o przesunięcie tego 
terminu, nie dało się, żeby był jak najbliższy temu pierwotnemu. Ale jeżeli pan chce twierdzić, 
że przewodniczący ma aż taką władzę, że postanowił zmienić termin sesji tylko dlatego, żeby 



pojechać na urlop, to ja się dziwię, że nie startowałem do sejmu. Proszę podejść do tego ze 
zrozumieniem. To nie jest wymysł, że jest obowiązek na mojej osobie, że to ja muszę, 
odpowiadam za zorganizowanie sesji, za dopilnowanie, aby wszystkie materiały do Państwa 
dotarły. Ja wyznaczam, przygotowując harmonogram, żebyście Państwo mieli zarys. 
Zauważcie, że spotykamy się w systemie raz w miesiącu. Zazwyczaj staramy się, żeby ten 
termin był po środku miesiąca. Ale jeżeli macie Państwo uwagi, to proszę w każdej chwili, czy 
na sesji, czy na komisji, czy jak mnie widzicie, powiedzcie o tym. Ale nie zgodzę się z takimi 
twierdzeniami, że po pierwsze, mam obowiązek z Państwem konsultować. Przygotowuję 
harmonogram i tylko i wyłącznie przewodniczący rady gminy może zwołać sesję.  

Radny Adam Szreder - Uważam, że nie jest to miejsce na taką dyskusję, ale skoro pan już ją 
wywołał, czy ktoś tutaj ją wywołał, przypominam, że harmonogram sesji powinien być 
ustalony w miesiącu grudniu, tak aby można było sobie pewne rzeczy zaplanować. Zgodzę się 
z Panem, że mogą być odstępstwa z różnych przyczyn, natomiast tego harmonogramu nie było 
długo, potem były te sesje, co chwilę były terminy zmieniane. Ja pamiętam doskonale, jak 
musiałem kombinować we własnym kalendarzu i to było dla mnie bardzo trudne. Natomiast co 
do organizacji pracy, to też zwracam uwagę, że niektóre projekty uchwał, tak jak na dzisiejszą 
sesję, powinny trafić do nas radnych o wiele wcześniej, a na przykład dwa projekty uchwał 
trafiły dopiero, powieszone zostały, czy też wysłane, popołudniem wczoraj. I powiem tak, 
dobrze, że już jestem wyczulony i zaglądam na pocztę, bo tak bym po prostu w ogóle tych 
uchwał nie przeczytał. Więc naprawdę, jeżeli pan chce tutaj na forum przed kamerami tego typu 
dyskusję prowadzić, to poprowadźmy ją dalej. Natomiast uważam, że pewne rzeczy powinny 
być wcześniej ustalone, ponieważ każdy z nas ma jakieś obowiązki, jakieś plany. Zawsze sesje 
stawiałem ponad wszystko i zawsze przestawiam swoje obowiązki inne ponad sesje. Natomiast 
dobrze by było i myślę elegancko ze strony przewodniczącego, gdyby wcześniej troszeczkę 
pewne rzeczy ustalał, bo naprawdę, jeżeli ktoś siedzi w domu, jest na emeryturze, ma mniej 
tych obowiązków, to jemu jest łatwiej sobie pewne rzeczy przeorganizować, ale mnie jest 
osobiście bardzo trudno i ja panu o tym mówiłem. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Są sytuacje, kiedy chwila 
sprawia, że jest potrzeba procedowania pewnej uchwały szybciej. To Państwu mówiliśmy, 
mówiłem niejednokrotnie. Za chwilę oddam głos Pani Skarbnik i Pani Skarbnik powie, 
dlaczego tak się stało, jak się stało. Ja tylko chcę, żebyście Państwo mieli jedno na uwadze. Jak 
ważny jest Państwa głos w tej Wysokiej Radzie, bo otóż wystarczyło na komisji poddać pod 
wątpliwość, tu na sesji też poddać pod wątpliwość i zgłosić wniosek o wycofanie danego 
punktu uchwalenia uchwały, bo nie mógł się pan przygotować, bo dostał pan za późno. Jest to 
argument, o którym nie rozstrzygam ja jednoosobowo, tylko Wysoka Rada. Jak pan zgłosi taki 
argument, taki wniosek, to Wysoka Rada musi go rozważyć i Wysoka Rada wtedy musi mieć 
na względzie, jak ważna to jest uchwała, jakie skutki będzie ona powodowała, czy możliwe jest 
jej procedowanie w takim trybie szybszym. 

Skarbnik gminy Katarzyna Wybranowska - Chciałam dodać, że akurat te dwie uchwały były 
przeze mnie szykowane i były tak późno, ponieważ przez państwo mamy narzucanych tak dużo 
zmian, dodatkowych nagród, dają na ostatnią chwilę, na przykład każą wypłacić, a to można 
zrobić tylko na sesji Rady Gminy, więc żeby nie zwoływać sesji nadzwyczajnych  i ująć zmiany 
wszystkich, czy sołtysa, czy kogokolwiek, to próbuję zawsze dotrzymać tego terminu trzech 
dni, ale po prostu tutaj mi się nie udało. Wiedziałam, że jest to bardzo późno. Trzeba było mówić 
na komisji, to ja bym omówiła ją bardziej szczegółowo, jeżeli ktoś potrzebował. Tutaj się 



przyznaję, że czasami specjalnie przeciągam, żeby więcej zmian, które wpływają do mnie po 
terminie, bo komuś też coś wyskoczyło, jednak ująć jeszcze do najbliższej sesji.  

Radny Adam Szreder - W porządku Pani Skarbnik, ja się zdążyłem zapoznać jednak mimo 
wszystko to co powiedziałem. Jakby nie było dzisiaj tej dyskusji to by w ogóle Pani nie 
usłyszała ode mnie tych słów. Natomiast chodzi o to, że niestety Panie Przewodniczący mam 
prawo i mam uzasadnione powody, żeby po prostu mieć do Pana pewne uwagi i proszę to 
przyjąć na przyszłość. Bo przez długie lata jednak udawało się Panu te sesje organizować  
w taki sposób, że nie były one co chwilę przekładane, nie były zmieniane terminy. Przypomnę, 
że tam była jakaś sesja, nie pamiętam kiedy, gdzie dwa razy był termin przekładany i udawało 
się. Natomiast nie wiem co się stało w ubiegłym roku, pod koniec ubiegłego roku, że nagle tego 
harmonogramu nie było. Ja nie byłem w stanie, dla mnie to jest kłopot. A Pan jest od tego, żeby 
jednak moje argumenty też przyjąć, bo ja myślę, że to każdego z nas dotyczy. Każdy z nas chce 
sobie w jakiś sposób poukładać kalendarz, poukładać sprawy, żeby potem nie mieć kłopotu 
jakiegoś. Proszę przyjąć moje uwagi, bo to są serdeczne uwagi, a nie złośliwe, niestety tutaj  
w moją stronę idą złośliwości, że ja wpisuję na Facebooku. Tak, jestem aktywnym na 
Facebooku i będę aktywny. To jest mój prywatny czas i podczas mojego prywatnego czasu ja 
mam prawo pisać, dlatego że też jest oczekiwanie mieszkańców, abym informował o tym, co 
się dzieje na sesjach, co się dzieje na komisjach.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Dla jasności, panie Radny, to 
nie są złośliwości, to są fakty. Ja panu pokażę, kiedy były wysłane informacje o harmonogramie 
sesji. Proszę jeszcze, żeby pan też się przygotował i wskazał, chyba że pan już ma takie 
wiadomości na chwilę obecną, ile sesji i kiedy zostały przekładane. I jak pan to jeszcze zrobi, 
to bardzo proszę uzasadnić, w jaki sposób one wpływały na funkcjonowanie Wysokiej Rady, 
na niemożność sprawowania przez nas urzędu, na uchybienia, przez które nasze uchwały 
zostały zakwestionowane, bo to jest ważne. Myślę, że tych sesji, a ja mówiłem jednokrotnie, że 
zdarzało się, zdarza się i będzie się zdarzać, że ten harmonogram nie będzie jeden do jednego, 
że trzeba będzie z jakichś względów jakąś sesję przesunąć.Też będę otwarty, jeżeli Państwo 
uznacie, że należy jakąś przełożyć, to państwo możecie mi to zgłosić i wspólnie zadziałamy. 
Na każdej sesji pytam państwa, czy zgłaszacie Państwo jakiekolwiek uwagi do harmonogramu, 
czy jesteś za tym, żeby dziś procedować uchwały, które są w planie, zgodnie z tym planem, czy 
masz jakieś zastrzeżenia? Proszę przejrzeć wszystkie sesje, proszę wskazać, ile razy Państwo, 
Wysoka Rada miały zastrzeżenie do porządków obrad.  

Radny Adam Szreder - Może nie na forum rady, bo naprawdę uważam, że ta dyskusja nie 
powinna się odbyć na forum rady. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Powinna, bo dotyczy Wysokiej 
Rady, powinna, bo macie Państwo zastrzeżenia do przewodniczącego. Ja nie wyobrażam sobie 
sytuacji, że ktoś ma zastrzeżenia  do funkcjonowania biura rady, samej rady i o tym nie mówi. 
Po co my się spotykamy na tych sesjach? Żeby dyskutować o sprawach ważnych dla naszej 
gminy. Jeżeli przewodniczący nie wywiązuje się z swoich obowiązków, wywiązuje się źle, to 
waszym obowiązkiem jest podjąć kroki, macie do tego mechanizm, wystarczy odwołać 
przewodniczącego. I nie zgodzę się z panem, że coś nagle, kiedy trzeba dojść do takiej rozmowy 
męskiej, twardej, na argumenty, że mamy nagle skończyć rozmowę. Ja jestem otwarty na 
rozmowę. Jeżeli Państwo nie chcecie ze mną rozmawiać, proszę bardzo. 



Radny Adam Szreder - Jeszcze raz pana o to proszę. A tak powiem szczerze, na szczęście przed 
nami jeszcze tylko kilka sesji i się najprawdopodobniej pożegnamy, więc naprawdę uważam, 
że nie na sesji, powinien pan przyjść na komisję, chociaż pan ostatnio nie bywa na komisjach. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Proszę wskazać obowiązek, aby 
przewodniczący był obecny na komisjach. 

Radny Adam Szreder – Obowiązek, jakby pan chciał, to by pan przyszedł tak jak każdy radny, 
więc w takim razie, jakby Pan przyszedł na komisję, to byśmy porozmawiali. Ja do Pana już 
dzwonić nie będę, bo ja Panu mówiłem o tym, że nie podoba mi się to, że nie ustalamy 
harmonogramu. Ja to Panu mówiłem. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Kiedy, proszę przypomnieć? 

Radny Adam Szreder - W grudniu. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Ostatni raz, jak Pan do mnie 
dzwonił, to pamiętam, akurat komisarz urzędował. 

Radny Adam Szreder - Naprawdę?  Skończmy tą prymitywną dyskusję, proszę pana. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Nie Pan będzie mówił, kiedy 
skończymy dyskusję, to nie jest zakres pana obowiązków.  

Radny Adam Szreder - Najlepiej mnie zakneblować. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Ale nie mam zamiaru, Panie 
Adamie. Jeżeli pan chce mówić, prowadźmy dyskusję. Tylko pan zarzuca, że jest atak na pańską 
osobę, a dyskusji pan prowadzić nie chce. Dlaczego nie na sesji? Bo czasu nam brakuje? Bo 
powinniśmy już skończyć? Bo powinniśmy podjąć uchwałę i pójść do domu? Powiem ostatnie 
zdanie i jeżeli chcecie przechodzimy dalej. Jeżeli uważacie, a ja się tego nie boję, nie boję się 
skonfrontować z żadnym z Państwa z Wysokiej Rady, jeżeli uważacie, że nie wypełniam swoich 
obowiązków, źle je wypełniam, to stańmy do dyskusji, przedstawcie argumenty. Czy ktoś  
z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos? 

Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz - Ja chciałem tylko dodać, że 
przewodniczący rady jest od tego, żeby ustalić harmonogram, odpowiedzialny za zwoływanie 
sesji, za organizowanie. Nikt nie powinien mu wchodzić w kompetencje. Nawet jak trzeba sesję 
przesunąć, to jest to tylko kompetencja przewodniczącego, a radni, którzy sprawują mandat, 
powinni dostosować się do tego harmonogramu, bo wypełniamy swój mandat, a nie 
organizujemy swoją działalność prywatną.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Pozwolę sobie jeszcze tylko na 
jedną drobną rzecz. Panie Adamie, jak pan się chce ze mnie śmiać, to proszę prosto w twarz, 
nie w ręce. 

Radny Adam Szreder - Proszę zakończyć to już, naprawdę. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Jeszcze tylko jedno słowo  
z mojej strony, bo pan radny wspomniał tu o tym, jak ciężko mu jest pewne rzeczy 
zorganizować. Państwo wiecie, jaką ja pracę wykonuję. Teraz, Panie Adamie, jak ja mówię, to 
o jejku, ale jak pan mówił, że ma pan problemy, to tego o jejku nie było. Dlaczego, Panie 
Adamie? 



Radny Adam Szreder - Pan dalej mnie prowokuje do tej dyskusji. Panie Przewodniczący, jak 
powiedziałem, każdy z nas ma jakieś obowiązki. Ja tylko oczekuję od pana, żeby pan 
odpowiednio wcześniej informował o pewnych zmianach, to jest jedno. I dwa, to co 
powiedziałem, harmonogram sesji powinien pojawić się w grudniu ubiegłego roku na cały 
bieżący rok. Koniec, kropka. 

W trakcie wypowiedzi radnego Adama Szreder, radny Karol Wiler i radna Dorota Kaczmarek 
opuścili salę obrad. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Ja chciałabym przypomnieć, że 
harmonogram został wysłany 15 lutego 2023 roku. W statucie nie ma informacji i żadnym 
przepisie o tym, kiedy taki harmonogram powinien być stworzony. To od Państwa radnych  
i przewodniczącego zależy, jak ten harmonogram wygląda i jakie terminy sesji są wyznaczone. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Czy jeszcze ktoś z państwa 
chciałby zabrać głos? 

Nikt z obecnych nie zabrał głosu. 

 
 
Ad 6. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski  poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym do biura rady nie wpłynęły interpelacje ani zapytania. Zapytał, czy ktoś  
z radnych chciałby złożyć w tej chwili interpelacje bądź zapytanie.  
Nikt z radnych nie złożył interpelacji ani zapytań.  
 
 
Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2023 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Maria Tarczewska-
Sierko poinformowała, że opinia komisji jest jednomyślnie pozytywna. 
 
Na salę obrad wrócili radny Karol Wiler i radna Dorota Kaczmarek.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2023 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 



Jan Bitka, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, 
Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler 
NIEOBECNI (1) 
Marek Bursztyn 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LVIII/418/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2023-2033. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Maria Tarczewska-
Sierko poinformowała, że opinia komisji jest jednomyślnie pozytywna. Przewodniczący Rady 
Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały.  
Nikt z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, 
że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które 
przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2033.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (1) 
Jan Bitka, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, 
Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler 
NIEOBECNI (1) 
Marek Bursztyn 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LVIII/419/2023 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica. 
 
Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Maria Tarczewska-
Sierko poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna z 1 głosem „przeciw”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 



Głosowano w sprawie zmian do projektu uchwały zgłoszonych na posiedzeniu komisji 
 
Głosowano w sprawie: 
Zmiana w § 1 pkt 1 ppkt a) z 1,24 na 1,28; ppkt b) z 6,17 na 6,37; ppkt c) z 0,65 na 0,67; ppkt 
d) z 4,06 na 4,19; Zmiana w § 1 pkt 2 ppkt a) z 1,07 na 1,10; ppkt b) z 30,68 na 31,66; ppkt c) 
z 14,36 na 14,82; ppkt d) z 6,26 na 6,46.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Jan Bitka, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, 
Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
PRZECIW (1) 
Adam Szreder 
NIEOBECNI (1) 
Marek Bursztyn 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Jan Bitka, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, 
Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
PRZECIW (1) 
Adam Szreder 
NIEOBECNI (1) 
Marek Bursztyn 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LVIII/420/2023 
została przyjęta przez Radę Gminy Świdnica. 

 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Maria Tarczewska-
Sierko poinformowała, że opinia komisji jest jednomyślnie pozytywna. Przewodniczący Rady 
Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały.  
 



Radny Adam Szreder - W kwestii proceduralnej Panie Przewodniczący powinien pan 
poinformować o czym był ten wniosek pana radnego, bo mieszkańcy nie wiedzą jakie zmiany 
zaszły w projektowanej uchwale.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Marczewski - Jeszcze raz w takim razie powtórzę, bo 
czytając uzasadnienie powiedziałem o tej podwyżce dziesięcioprocentowej. Czy życzy pan 
sobie, panie radny, żeby dokładnie stawki przedstawić, jak wzrosły? 
 
Radny Adam Szreder - Być może mieszkańcy by sobie tego życzyli, żeby wiedzieć jakie stawki 
i na czyj wniosek zostały podwyższone jeszcze bardziej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Marczewski - A więc panie radny, na pana wniosek 
informuję, że zmianie uległ paragraf 1, punkt 1, podpunkt a, dotyczy on gruntów związanych z 
prowadzeniem działalności gospodarczej, we względu na sposób zakwalifikowania  
w ewidencji gruntów i budynków. Kwota pierwotna to jest 1,24 zł od metra kwadratowego 
powierzchni i wniosek tu był na 1,28 zł od metra kwadratowego powierzchni. Kolejna zmiana, 
także w paragrafie 1, punkt 1, podpunkt b dotyczy on gruntów pod wodami powierzchniowymi 
stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi jezior i zbiorników sztucznych. 
Pierwotnie była to kwota 6,17 zł od jednego hektara powierzchni, po zaproponowanej zmianie 
6,37 zł. Kolejna zmiana dotyczy paragrafu 1, punkt 1, podpunkt c - gruntów pozostałych,  
w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku publicznego przez 
organizację pożytku publicznego. Pierwotna kwota planowana w projekcie uchwały wynosiła 
0,65 zł od metra kwadratowego powierzchni, zmieniona była na 0,67 zł od metra kwadratowego 
powierzchni. Kolejna zmiana, również w paragrafie 1, punkcie 1, ale w podpunkcie d, czyli tu 
jest opłata od gruntów niezabudowanych, objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa  
w ustawie z dnia 9 października 2015 roku o rewitalizacji i położonych na terenach, dla których 
miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę 
mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszanym, obejmującym wyłącznie 
te rodzaje zabudowy,  jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów 
upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa 
budowlanego. Pierwotnie opłata wynosiła w projekcie uchwały 4,06 złotych. Na wniosek pana 
radnego zostały zmienione na 4,19 złotych. Kolejna zmiana, także w paragrafie 1, podpunkcie 
2 tym razem i kolejny podpunkt a i dotyczy to budynków lub ich części mieszkalnych. Tu kwota 
była 1,07 zł od metra kwadratowego powierzchni użytkowej. Zmiana na 1,10 zł. Ten sam 
paragraf, ten sam punkt, tym razem podpunkt b, dotyczy budynków lub ich części związanych 
z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub ich części 
zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej. Kwota pierwotna wynosiła 30,68 zł od 
metra kwadratowego powierzchni użytkowej i na wniosek została zmieniona na 31,66 zł. 
Kolejna zmiana,  również paragraf 1, również podpunkt 2, tym razem podpunkt c, dotyczący 
budynków i ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 
kwalifikowalnym materiałem siewnym. Pierwotna stawka 14,36 zł od metra kwadratowego 
powierzchni użytkowej i na wniosek zmiana 14,82 zł. Kolejna zmiana również dotyczy 
paragrafu 1, podpunktu 2, tym razem podpunktu d czyli budynków i ich części związanych  
z udzieleniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności leczniczej, 
zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń. Pierwotna kwota 6,26 zł od metra 
kwadratowego powierzchni użytkowej. Po zaproponowanej zmianie 6,46 zł. Paragraf 1, 
podpunkt również 2, ale punkt e dotyczy budynków i ich części od pozostałych budynków i ich 
części, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej, statutowej działalności pożytku publicznego 
przez organizacje pożytku publicznego. Pierwotna kwota 7,04 zł od 1 metra kwadratowego 
powierzchni użytkowej- tu nie było zmiany. Pozostała ta kwota, która pierwotnie była. I tak, 



ten wniosek rzeczywiście zgłaszał przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel 
Mazurkiewicz. Czy jeszcze jakieś uwagi? 
 
Radny Adam Szreder - - W kwestii formalnej mam taką prośbę do Pani Wójt, aby tego typu 
uchwały były szerzej po prostu uzasadniane, bo czytamy w uzasadnieniu, że zaraz pan 
Przewodniczący odczyta to uzasadnienie, że jest to jakiś projekt w ramach Czystego Powietrza 
150 tysięcy i koniec, ale tak naprawdę nic więcej z tego nie wynika. Ja czytając, analizując taką 
uchwałę chciałbym dokładnie wiedzieć na co będą te środki, w jakim okresie będą 
wydatkowane, jakie zajęcia są planowane do realizacji, jaka jest grupa docelowa, kto zostanie 
objęty wsparciem i w jakim okresie i kto będzie realizował taki projekt. 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Oczywiście Panie Radny, jeśli chodzi  
o to, co możemy uzupełnić do uzasadnienia, to oczywiście to zrobimy. Natomiast ten zakres,  
o którym pan wspomniał, czyli od kiedy, kto zostanie objęty, jakie działania, tak naprawdę to 
był wniosek o dofinansowanie. Po pierwsze nie mamy jeszcze podpisanej umowy, więc nie ma 
okresu realizacji tego zadania. Wiemy, że to będzie rok 2024. Jakie będą zadania, to owszem 
będą to zadania z zakresu ochrony środowiska, bo z Funduszu Ochrony Środowiska to są tylko 
zadania na te cele. Natomiast ramy czasowe będą dopiero określone w umowie, tego jeszcze 
nie mamy, żeby móc podpisać umowę, to właśnie po to jest ta uchwała. 

Radny Adam Szreder - Dziękuję za te informacje, już wyczerpująco pani kierownik nas 
poinformowała na komisji. Mi chodziło właśnie o takie informacje, jakie zostały przedstawione 
na komisji, ale w uzasadnieniu, analizując uchwałę, ja bym chciał wiedzieć po prostu już na 
tym etapie, o co tutaj chodzi.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zapytał, czy ktoś z radnych 
chciałby zabrać jeszcze głos? Nikt z radnych więcej nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący 
zamknął dyskusję. W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał 
pod głosowanie, które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie 
gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jan Bitka, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, 
Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
NIEOBECNI (1) 
Marek Bursztyn 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LVIII/421/2023 
została przyjęta przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
 



Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Maria Tarczewska-
Sierko poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna.  
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Jan Bitka, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, 
Adam Szreder, Maria Tarczewska-Sierko, Karol Wiler, Błażej Woźniak 
NIEOBECNI (1) 
Marek Bursztyn 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LVIII/422/2023 
została przyjęta przez Radę Gminy Świdnica. 

 
Ad 12. Zamknięcie obrad. 
 
 
 Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zamknął obrady pięćdziesiątej 
ósmej sesji Rady Gminy. 

 

Protokołowała:                                                                                          Przewodniczył: 

Anna Równicka                                                                                     Tomasz Marczewski 

 

   


